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Abstract of Thesis 

 1947 شباط  -1946 تموز  مؤتمر باريس للسلام ونتائجه

, إذ شهدت هذه 1946تناولت هذه الرسالة مؤتمر باريس للسلام المنعقد في التاسع والعشرين من تموز 
الغرب بقيادة الولايات المتحدة الأمريكية والشرق بقيادة الاتحاد السوفيتي . وما نتج المدة منافسة شديدة بين 

عن المؤتمر من معاهدات سلام مع خمسة دول مهزومة في الحرب العالمية الثانية )إيطاليا, رومانيا, 
السياسية بلغاريا, هنغاريا وفنلندا( . وأبرز المواد في معاهدات السلام الخمسة ركزت على المجالات 

والإقليمية والاقتصادية والعسكرية. وصولًا إلى توقيع الدول الخمسة سابقة الذكر على معاهدات السلام في 
. فضلًا عن تصديق الدول الأربعة الكبار )الولايات المتحدة الأمريكية, بريطانيا, 1947العاشر من شباط 

 .1947الخامس عشر من أيلول  فرنسا والاتحاد السوفيتي( على معاهدات السلام الخمسة في

The Paris Peace Conference and its Consequences July 1946 

-February, 1947 

 

 

This letter addressed the Paris Peace Conference held on July 29, 1946, during 

which there was intense competition between the West led by the United States 

and the Soviet Union. And the peace treaties resulting from five defeated States in 

World War II (Italy, Romania, Bulgaria, Hungary and Finland). The highlights of 

the five peace treaties focused on political, regional, economic and military areas. 

And the signing by the five countries of the peace treaties of February10 , 1947. In 

addition to the ratification of the five peace treaties on September 15 ,1947 by the 

four major countries (the United States, Britain, France and the Soviet Union). 


